



អង្គការសវនកម្មផ្ទៃក្នុង

# អត្ថបទប្រចាំខែ

លេខ ៨ ចេញផ្សាយ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២២

## ផលប្រយោជន៍នៃអនុលោមភាព

អនុលោមភាព មានសារៈសំខាន់ណាស់ក្នុងការអនុវត្តកាតព្វកិច្ច តាមផ្នែកឬតាមជំនាញរបស់ស្ថាប័ន ឬអង្គការនីមួយៗ។ ដូចនេះ គ្រប់អង្គការ ស្ថាប័ន និងគ្រប់វិស័យទាំងអស់ ចាំបាច់ត្រូវគោរព និងអនុលោមតាមច្បាប់ ឬបទប្បញ្ញត្តិ ដើម្បីបំពេញតួនាទី ភារកិច្ច ក្នុងវិស័យរៀងៗខ្លួនមិនថាទាំងវិស័យឯកជន ឬវិស័យសាធារណៈ។ ជាមួយគ្នានេះ បុគ្គលិក ឬមន្ត្រីដែលបម្រើការងារនៃវិស័យសាធារណៈ ក៏ចាំបាច់ត្រូវអនុលោមតាមច្បាប់ និងបទប្បញ្ញត្តិដែលគ្រប់គ្រងលើ ប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃរបស់ខ្លួន ដោយរាប់បញ្ចូលទាំងវិធាន និងនីតិវិធី ដែលបង្កើតដោយស្ថាប័នរបស់ខ្លួនផ្ទាល់ ដូចជា បទបញ្ជាផ្ទៃក្នុង ក្រមសីលធម៌ វិធាននីតិវិធីគ្រប់គ្រងបុគ្គល និងរដ្ឋបាលនានា។ ទន្ទឹមនឹងនេះ ការគ្រប់គ្រង ឬអនុលោមតាមច្បាប់ បទប្បញ្ញត្តិ និង វិធានបានត្រឹមត្រូវនិងពេញលេញ អាចជួយលើកកម្ពស់ការគ្រប់គ្រង ស្ថាប័នបានល្អផងដែរ។

### និយមន័យ

តាមការសិក្សាស្រាវជ្រាវពាក្យ អនុលោមភាព ត្រូវបានផ្តល់ និយមន័យផ្សេងៗគ្នា អាស្រ័យលើស្ថាប័នដូចខាងក្រោម៖

- ១. អនុលោមភាពសំដៅដល់សកម្មភាពដែលប្រកាន់ខ្ជាប់ តាមច្បាប់បទប្បញ្ញត្តិគោលនយោបាយស្តង់ដាររបស់ស្ថាប័នគោល ការណ៍អភិបាលកិច្ច និងស្តង់ដារសីលធម៌។
- ២. អនុលោមភាពសំដៅដល់ការអនុលោមតាមការតម្រូវ របស់ បទប្បញ្ញត្តិ និងនីតិវិធីផ្ទៃក្នុងដែលស្របតាមសកម្មភាពផ្ទៃក្នុង ឬកិច្ច ដំណើរការរបស់ស្ថាប័ន។

### អត្ថប្រយោជន៍

➢ ជួយពង្រឹងដល់ការអនុវត្តការងារប្រចាំថ្ងៃរបស់ស្ថាប័ន ដូច ជាការគ្រប់គ្រងហានិភ័យបានកាន់តែល្អស្របតាមការអនុវត្ត អនុលោមភាពដែលមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់និងការស្គាល់ពីតម្រូវ ការនៃការប្រយ័ត្នប្រយែង ដោយហេតុថាគ្រប់ដំណាក់កាល

នៃការត្រួតពិនិត្យ និងវាយតម្លៃតែងមានការរាយការណ៍បន្ទាន់ ដល់បុគ្គលទទួលបន្ទុកអនុវត្តការងារ និងថ្នាក់គ្រប់គ្រង ដើម្បី រៀបចំយន្តការ នីតិវិធីនៃការកែតម្រូវបន្ទាន់លើបញ្ហា ឬបុគ្គល ដែលមិនអនុលោម។

- គ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មអាជីវកម្ម ដោយកាត់បន្ថយនូវការភាន់ ច្រឡំអាក់រអួលដែលមិនបានដឹងមុនឬការអនុវត្តមិនសម ស្របណាមួយតាមរយៈការការពារបន្ទាន់ ការកែតម្រូវ និងការ កាត់បន្ថយថ្លៃចំណាយប្រតិបត្តិការ និងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ។
- ការមិនអនុលោមរបស់ស្ថាប័នអាចនឹងត្រូវទទួលរងនូវទណ្ឌកម្ម ឬការពិន័យតាមច្បាប់ឬបទប្បញ្ញត្តិជាធរមានអាចនឹងបណ្តាល ឱ្យទទួលនូវការដាក់បន្ទុកលើវិន័យ ដែលអាចវិខានដល់ កេរ្តិ៍ឈ្មោះស្ថាប័ន ដោយហេតុថាទណ្ឌកម្មមួយចំនួនអាចត្រូវ ប្រឈមនឹងការបង្ហាញ ជាសាធារណៈដល់សាធារណជន ឬភាគីពាក់ព័ន្ធ។
- ការគ្រប់គ្រងអនុលោមភាព តម្រូវឱ្យស្ថាប័នរៀបចំបញ្ជីត្រួត ពិនិត្យ លើការរៀបចំប្រព្រឹត្តទៅជាប្រចាំតាមដានប្រតិបត្តិការ សំខាន់ និងត្រួតពិនិត្យនូវកាតព្វកិច្ចរបស់ស្ថាប័នលើកិច្ចសន្យា នានាជាប្រចាំ ដែលការណ៍នេះអនុលោមភាពជួយលុបបំបាត់ នូវហានិភ័យវិវាទ និងការពិន័យលើការមិនអនុវត្តតាម បាន យ៉ាងមានប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ និងបង្កើនទំនុកចិត្តសាធារណជន តាមរយៈ សុចរិតភាពរបស់ស្ថាប័ន ដែលកាន់តែរឹតចំណង ទំនាក់ទំនងជាមួយដៃគូ ឬភាគីកិច្ចសន្យាកាន់តែរឹងមាំ។

### អត្ថបទ៖ លោក រតនា បញ្ញា សម្បត្តិ

#### វិភាគសារវេយ្យា៖

១-សៀវភៅទុក្ខមានុវត្តន៍នៃការគ្រប់គ្រងអនុលោមភាពរបស់អង្គការសវនកម្ម ផ្ទៃក្នុងនៃ អ. ស. ហ.

